
Zápis

Zasedání Komise životního prostředí a veřejného prostoru dne 23.1.2020, Brno, Jírova 2

Přítomni: Ing. Lukáš Bružeňák -  předseda komise, Ing. Václav Fišer, Ing. Petr Kiessel, Ing. 
Jiří Kozlovský- místopředseda komise, Mgr. Eva Malířová, Ing. Andrea Ondrújová, p. Janka 
Wasserbauerová

Omluveni: -

Hosté: JUDr. PhDr. Martin Příborský

Účastní se 7 členů, komise je usnášeníschopná.

1. Schválení programu zasedání.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

2. Výstavba v oblasti ulice Pod Hády, projekt „Nové Vinohrady“ a návaznost na MČ

Líšeň. Komise přijala usnesení, kde doporučuje Radě MČ důrazně vyžadovat 

naplnění těchto podmínek resp. jejich zapracování do projektu:

příjezd k lokalitě Nové Vinohrady, křižovatku Jedovnická / Pod Hády, řešit 

mimoúrovňově podjezdem

- důsledně prověřit stávající kapacitu kanalizace v místě napojení v Líšni u pošty, 

případně požadovat navýšení stávající kapacity

propojení komunikací pro pěší mezi Líšní a lokalitou nové Vinohrady požadovat 

formou nadchodu nad čtyřproudovou komunikací Jedovnická

- v projektu požadovat řešení napojení lokality Nové Vinohrady na MHD 

realizace betonového pylonu s reklamním poutačem, jež je okrajově zmíněna v 

předložené dokumentaci, se nedoporučuje, konstrukce působí jako rušivý 

element v pohledu na lišeňské jihozápadní panorama a výhled z/na CHKO 

Moravský kras a p.p. Velká Klajdovka

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

3. Usnesení -  návrh nové vyhlášky, kterou se mění obecně závazná vyhláška č.

19/2017 (podmínky pro spalování suchých rostlinných materiálů). Komise schvaluje 

návrh nové vyhlášky v původním znění.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0
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4. Vyjádření k rámcové smlouvě na údržbu zeleně, jak ji předložil Dr. Příborský. Komise 

schvaluje návrh smlouvy v původním znění.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

5. Doplnění informací k tzv. „Jedlému sadu“

Viz též Líšeňské noviny z ledna 2020 a informace o Parku Houbalova. V diskusi 
zazněla obecně podpora projektu a souhlasný názor s rozhodnutím zahájit úpravy 
této oblasti, jež by přinesly zvýšení bezpečnosti v okolí a rozšířily rekreační potenciál 
městské části. Jednotlivé kroky při budování parku je však třeba pečlivě zvážit, 
zejména Komise doporučuje ponechat všechny vzrostlé stromy a najít rozumný 
kompromis mezi celkovou cenou úprav a zařazením jednotlivých prvků v parku.

6. Návrh termínů zasedání pro 1. pololetí 2020 -  24. 2.; 19. 3.; 23. 4; 14. 5.; 18. 6.;

7. Různé

Jednací řád komisí -  Dr. Příborský informoval komisi, že Kontrolní Výbor provádí 
kontrolu stávajícího jednacího řádu komisí. Nový řád bude předložen, jakmile 
bude k dispozici konečná zpráva s výsledky kontroly.

Ozelenění stěn domů popínavými rostlinami je možné provádět v rámci smlouvy 
na údržbu zeleně (viz bod 4) v případě veřejných pozemků, neboť smlouva též 
obsahuje podmínky výsadby keřů.
V případě soukromých pozemků je možné požádat o financování formou dotace.

Bylo zmíněno i osázení některých konkrétních ploch novou zelení, popřípadě byla 
diskutována úprava většího celku, jako například oblast mezi ulicemi Molákova a 
Hochmanova. Dr. Příborský vyzval členy Komise, aby případně sami navrhli další 
vhodné oblasti pro výsadbu či údržbu zeleně.

Retenční nádrže na dešťovou vodu ze střech obecních domů -  Dr. Příborský 
informoval členy komise, že je zpracován projekt na venkovní nádrže. 
Dokumentace bude členům komise k dispozici do příštího zasedání.

Někteří občané upozorňují na zápach či emise škodlivin v letních měsících, jako 
zdroj byla již dříve v některých případech identifikována slévárna v areálu 
bývalého Zetoru. V případě zhoršení kvality ovzduší, prachu a podobně mají 
občané možnost kontaktovat

a. Odbor životního prostředí (OŽP) na Magistrátu města Brna, který 
přímo koordinuje činnost všech subjektů při řešení ekologických 
problémů ve městě (viz též https://www.brno.cz/sprava- 
mesta/magistrat-mesta-brna/usek-1-namestka-primatorky/odbor-
zívotniho-prostredi/, tel. sekretariát +420 542 174 501)

b. Českou inspekci životního prostředí, oblastní inspektorát Brno, 
hlášení havárií na čísle 731 405 100
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8. Závěrečné slovo předsedy komise, poděkování za věcnou a kultivovanou diskusi, 
ukončení cca 19:55.

Lukáš Bružeňák

Předseda komise

Lukas.bruzenak@seznam.cz

Tel. 731284907
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